
       

     

 

Referat-17/5330 

Tilgængelighedsudvalget 

Torsdag den 28. september 2023 15.30-17.00 

Mødelokale 1.9 

Inge Kiilerich – kif@post12.tele.dk 
Annette Egeskov Storgaard (Høreforeningen) – annette@sportrafik.dk 
Henrik Torp (Polio-, Trafik- og Ulykkesskadede) – torp.mosevej22@gmail.com 
Lea Jensen (Dansk Blindesamfund) – lj@jekr.dk 
Centerchef Jeanette Christensen Back – jeanette.christensen@egekom.dk 

Afbud: Inge Kiilerich. Bjarne Larsen deltog på mødet 

Referent: Pernille Harboe – pernille.harboe@egekom.dk 

Dagsorden sendes udover udvalget til: 
Bjarne Larsen – bjla@live.dk 

 

1. Opsamling af punkter fra referat af 8. juni 2023. 
 

 Handicap p-pladserne ved Apoteket i Stenløse (Egedal Centret) er placeret på skråt 
terræn og op ad kantsten. Er ikke i henhold til reglerne? 
Har kommunen ikke et ansvar, for placeringen af p-pladserne? 
Er der nyt i sagen? 
Vores vejingeniør har kigget på 3 mulige løsningsforslag som blev forelagt udvalget. 
Der var enig om at valget faldt på, at der ønskes, at der kan etableres to pladser på 
parkeringsarealet, tættest på indgang A. Adgang til centeret vil så ske gennem 
indgang A. 
Kommunen går nu i dialog med formanden for Ejerlauget for Egedal Center som 
ejer arealet, og som vil skulle etablere pladserne og vender tilbage til 
Tilgængelighedsudvalget hurtigst muligt. 
 

 De 2 overgange fra Rådhus/Sundhedscenter til Føtex p-plads. 
Kommunen har trafikfagligt valgt 2 overgange, da der er ”regulære” 
fodgængerfelter ved rundkørslen og ved lyskrydset. 
 
Spørgsmål: Kommunen må have vurderet, at der var behov for de 2 overgange 
siden de er anlagt. Hvilken behov mener kommunen bliver tilgodeset med de to 
overgange? 
Mener man at de to overgange tager trafiksikkerhedsmæssige og 
tilgængelighedsmæssige hensyn til gangbesværede fodgængere, der ofte benyttes 
af borgere der kommer/går fra Sundhedscenteret? 
 
Det er en trafiksikkerhedsmæssig vurdering at de 2 overgange er anlagt, som de er 
og det er ikke bilisterne der skal holde tilbage for de gående det er omvendt. 



 
 
 
Bjarne Larsen ønskede tilført følgende til referat: 
De 2 overgange omfattes som fodgængerovergang af gående og udgør en stor 
risiko for påkørsler, da gående tror de har retten på deres side. 
 
Der er mulighed for at møde op den 10/10-23 fra 16.30 til 18.30 til Byrådssalen 
hvor der afholdes borgermøde på Egedal Rådhus om trafiksikkerhed. Der kan også 
skrives til Klima, natur og miljø på klima_natur_miljoe@egekom.dk. 
 

 Status på helhedsplan og lokalplan for området omkring svømmehallen. Da 
Tilgængelighedsudvalget har et stort ønske om at få anlagt flere handicap P-pladser 
tæt ved svømmehallen. 
 
Helhedsplanen forventes foreløbig færdig i 3. kvartal 2024, og først herefter 
forventes lokalprocessen blive igangsat. Lokalplanen vil således tidligst nå at være 
færdig i 2. kvartal 2025. Det er i lokalplanen, at man kan udpege nye 
parkeringsarealer, så i denne sag har udviklingsplanen ingen relevans. Hvis der er 
stort behov for at etablere handicapparkeringspladser lige nu og på et sted, som 
ikke er angivet som p-areal i den gældende lokalplan, kræver det en 
landzonetilladelse, fx hvis pladserne skal placeres lige ved svømmehallen. 
Ansøgningen om landzonetilladelse skal sendes til landzone@egekom.dk. 
 
Handicapparkeringspladserne er udvidet indenfor det seneste år fra 2 til 3 pladser, 
er der søgt om landzonetilladelse til det? 
Spørgsmålet sendes videre til lederen for Egedals Kultur- og Idrætsfaciliteter Sonya  
Pratt. 
Der ønskes et møde med Sonya Pratt, Lea Jensen fra Tilgængelighedsudvalget og 
en person fra kommunens vejgruppe, hvor mødet afholdes ved Svømmehallen ved 
handicapparkeringen. Pernille finder en dato og melder den ud. 
 

2. Orientering om Tilgængelighed til Naturcenter v/Thorvald Schjeldal 
varighed ca. 30 min. 

Thorvald gav udvalget en god gennemgang af hvad status er på kommunens kommende 
naturcenter på baggrund af Powerpoint præsentationen, som sendes med ud med 
referatet. 
 
Udvalget havde mange gode spørgsmål om tilgængelighed som er listet op nedenfor og 
som der er taget note af: 
 
Tilgængelighed Udenfor: 
 

 Handicapparkering 
 Hvad med ladestandere? 
 Hvad med kørestolsbruger, hvordan bliver tilgængeligheden for dem? 
 Alternativt 4-hjulede kørestole der kan lånes (bookes), som er terrængående. 

Vadehavscenteret har dem. 
 Græsarmeringer er et godt køreunderlag, slotsgrus virker godt at køre på. 
 Flere siddepladser udenfor i form af bænke 
 Hvad med belysning omkring bygningen? 

 
 
 
 



 
 
Tilgængelighed indenfor: 
 

 Teleslynge 
 Blindskrift på kontakter/information 
 Automatisk døråbner 
 Brede døråbninger 
 Flere siddepladser inde 

 
Når anlægget er indviet, er det vigtig at lave god reklame for centeret. F.eks. hvad er der i 
huset og andre praktiske ting. 
 
Tilgængelighedsudvalget kan altid kontaktes. Skitserne/dagsordner ønskes fremsendt til 
Tilgængelighedsudvalget. 
 

3. Tilgængelighed til det nye skyttehus ved Ølstykke Skytteforening. 

Klima, natur og miljø har sendt mail videre fra Tilgængelighedsudvalget af 4/9-23 til 
udtalelse hos Ejendom og Byggeri.  
 
Det er aftalt at der arrangeres et ekstraordinært møde i Tilgængelighedsudvalget hvor 
centerchef Erik Frandsen fra Ejendom og Byggeri deltager. Udvalget ønsker en dialog om, 
hvornår tilgængelighed skal tænkes ind i projekter der henhører under Ejendom og 
Byggeri. Der afholdes et ekstraordinært møde inden jul hvor centerchef Erik Frandsen fra 
Ejendom og Byggeri deltager. 
 

4. Mulighed for timeparkering på p-pladser ved rådhuset v/Inge Kiilerich. 
 

Parkeringen ved rådhuset er blevet til den rene pendlerparkering helt op til hoveddøren, 
det er ikke ret og rimeligt, man behøver jo ikke have et handicapskilt for ikke at være 
klar til at gå 1 km for at komme ind på rådhuset i et ærinde, selv pladserne ved 
sundhedshuset er væk. 

Ønsker at drøfte muligheden for timeparkering, som vil flytte pendlere længere væk, og 
give brugere af rådhuset mulighed for at komme tættere på. 

Det opleves ofte, at til møder kl. 8.00 ikke er mulig at finde parkering på de afmærkede 
pladser, men skal helt ned bagerst og længst væk. 

Det kan jo løses med nummerpladeregistrering, så os med ærinder kan parkere via 
nummerpladescan og med P-vagter til at overholde aftaler. 

Vores udvalg er p.t. ikke indstillet på et privat parkeringskorps. Det indstilles til personalet 
at benytte parkeringshuset ved Føtex og kan selvfølgelig benyttes af andre og det er 
gratis. 
 
På mødet nævnte udvalget at der også er problemer med parkeringspladser i stationsbyen 
ved Rema 1000. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 

5. Forslag til mødeplan 2024 

Der var enighed i udvalget at 2 møder er lige i underkanten. Det blev besluttet, at der altid 
kan indkaldes til et ekstra møde, hvis der er behov for det. 
 
Der aftales et ekstraordinært møde inden jul hvor centerchef Erik Frandsen fra Ejendom og 
Byggeri deltager.   

 

Mødedato 2024 Mødelokale 

Frist for pkt til 
adm. 3 uger før 
mødet 

Dagsorden sendes 2 
uger før mødet 

Referat sendes 1 
uge efter mødet 

    
På grund af påsken er det 

rykket en uge frem      

11. april 2024 1.9 14/3 21/3 18/4 

Formøde 1.9    

      

26. september 2024 1.9 5/9 12/9 3/10 

Formøde 1.9    

          

 
6. Temaer til fremtidige møder: 

 Status på hvad der sker med Naturpark Mølleåen ift. tilgængelighed 
 Opfølgning på Klimaplanen 
 Kommuneplanen 

 
7. Status på opretning af flisebelægningen på kommunens fortove. 

Arbejdes der stadigvæk efter en plan? 
 
Kommunens forventelige plan: 
 
2023: 

 Fortov/overkørsel Byvej/Kornvænget og Stenlillevej ved nr. 33-35. Fortov 
Erantishaven 2 – 36. 
Fortov Rådhus Allé fra Rådhusvænget til Bakkevej. 
 

2024: 
 Fortov og kantsten Veksø Bygade. 

 
 

8. Eventuelt 

 
 

    


